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M Ø D E R E F E R A T  19. AUGUST 2021 

Forum Studienævnet for Engelsk, Germansk & Romansk  

Møde afholdt 18. august 2021, kl. 13.15-15.00  

Sted Engeroms mødelokale, 24.2.62  

Referent Marianne Boch   

Til stede 

Christian Jensen (studienævnsformand), Ulla Rahbek (VIP engelsk), Anna 

Sandberg (VIP germansk og romansk), Jan Juhl Lindschouw (VIP germansk 

og romansk), Johan Pedersen (VIP germansk og romansk), Birgitte S. 

Schmidt (studenterrepræsentant for germansk og romansk), Fie Dahl 

Hansen (studenterrepræsentant for engelsk), Anne Kjølby (observatør) og 

Marianne Boch (studienævnssekretær). 

Afbud fra 

Kirsten A. Jeppesen Kragh (studieleder), Bjørn Markmann 

(studenterrepræsentant for germansk og romansk), Sofie Vindis (observatør) 

og Malene Krab Koed Eriksen (observatør) 

 

Dagsorden 

1. Meddelelser fra formanden 

Ingen bemærkninger 

  

2. Meddelelser fra næstformanden  

Ingen bemærkninger 

  



 

 

SIDE 2 AF 6 3. Meddelelser fra studielederen  

Studielederen kunne ikke deltage i mødet, men havde forud for mødet 

sendt meddelelserne skriftligt til studienævnsformanden, som læste dem 

op under dette punkt.  

 

1): Årets BA-optag (pr. 5. august 2021): 

 

Institut og uddannelser 2021 2020 2019 2018 

Institut for Engelsk, Germansk og Romansk 252 266 228 265 

engelsk 144 144 125 151 

fransk sprog og kultur 31 32 27 30 

italiensk sprog og kultur 3 6 2 4 

spansk sprog og kultur 48 55 42 49 

tysk sprog og kultur 26 29 22 2 

 

2): Årets KA-optag (pr. 11. august 2021): 

 

Institutter og uddannelser Sommeroptagne per 

8/11-2021 

Institut for Engelsk, Germansk og 

Romansk 

164 

engelsk 88 

fransk sprog og kultur 4 

interkulturelle markedsstudier 40 

italiensk sprog og kultur 4 

portugisiske og brasilianske studier 3 

spansk sprog og kultur 9 

tysk sprog og kultur 16 

  

3): Der er truffet beslutning om fælles retningslinjer på HUM ift. 

Undervisning/streaming for E21 i tilfælde af corona: 

 Hovedregel: Fysisk undervisning, vejledning og eksamination 

 Ved evt. lokale eller midlertidige nedlukninger flyttes 

undervisningsaktiviteter til rent online-format 

 Hvis en studerende er forhindret i at deltage i 

undervisningen, håndteres dettes om før COVID-19. Dvs. 

ingen særligt tilrettelagte forløb eller hensyn. 

 



 

 

SIDE 3 AF 6 4. Orientering merit- & dispensationsudvalget (bilag 1) Orientering og 

beslutning  

Der var spørgsmål til sag nr. 10 og 17. Studienævnsformanden og 

studienævnssekretæren redegjorde for beslutningen i de to sager. 

Herefter tages orienteringen til efterretning.  

 

5. Forslag om ændring af udprøvning af sprogfærdighed på KA  

Den aktuelle model for udprøvning af skriftlig og mundtlig 

sprogfærdighed har vist sig at være problematisk på flere måder, derfor 

er der kommet forslag til ændring der vil forbedre situationen – indtil 

videre gælder ændringen for alle KA-uddannelse. Den foreslåede model 

er blevet til gennem et samarbejde mellem alle fagene.  

Studienævnet havde en diskussion af, om den mundtlige sprogfærdighed 

skulle bindes på besvarelsen af den skriftlige prøve, mere generelt på 

emnekursets indhold eller på indholdet i et særligt tilrettelagt forløb om 

sprogfærdighed. Der var forskellig praksis på fagene og der var enighed 

om at tilpasse formuleringen i studieordningen for spansk, så den også 

passer til den aktuelle praksis på spansk, hvor undervisningsforløbet er 

opdelt.  

Herefter godkendes forslaget om ændring af udprøvning af 

sprogfærdighed på KA. 
 

6. Forslag om ændring af prøveform i sprog 3: grammatik og 

oversættelse, samt anmodning om semesterdispensation 

Underviserne på Sprog 3 har søgt om en permanent opsplitning af 

fagelementet Sprog 3: grammatik og oversættelse, som fremover ønskes 

udprøvet separat.  

Studieleder Kirsten Kragh har forud for mødet sendt følgende 

kommentarer til behandling under dette punkt: 

 

Jeg anerkender at der er et klart problem, som tydeligst illustreres af 

den uhørt høje dumpeprocent og tilsvarende lave gennemsnitskarakter. 

Jeg har så småt luftet muligheden for at løsne lidt på 15 ECTS-

bindingen over for den nye prodekan for uddannelse, og mit indtryk er, 

at der ikke er nogen mulighed for at opnå dispensation til denne slags 

enkeltsager på nuværende tidspunkt. Til gengæld er vi i VILU-kredsen, 

hvor også prodekanen sidder, blevet enige om mere generelt at se 

nærmere på 15 ECTS-strukturen – uden at der derved er nogen garanti 

for at det kan ændres. 

 

Med hensyn til de pågældende moduler, som her søges ændret, vil jeg 

foreslå, at engelskunderviserne kontakter deres respektive fagfæller på 

de øvrige sprog for at høre, hvordan udprøvningen løses der.  



 

 

SIDE 4 AF 6  

Det er min klare overbevisning, at der er potentiale i en større 

vidensdeling på tværs af fagene – selvom jeg selvfølgelig er opmærksom 

på og anerkender uddannelsernes forskellige fagtraditioner. På fransk 

er fx grammatik og oversættelse i mange år blevet udprøvet samlet uden 

de forbehold og uhensigtsmæssigheder som findes på engelsk i den 

nuværende form. En opdeling som foreslået vil i bedste fald fordoble 

udgifterne, hvilket jeg ikke anser for sandsynligt at få godkendt under de 

nuværende forhold. 

 

VIP repræsentanter for fransk og spansk kunnet berette om gode 

erfaringer med integration af de 2 fag oversættelse og grammatik. 

En studerende gav udtryk for, at hun ikke syntes sammenlægningen af 

tre discipliner i et kursus fungerede i praksis – i hvert fald ikke i forhold 

til at præsentere indholdet som et samlet kursus. Den studerende havde 

oplevet det som 3 separate undervisningsforløb i stedet for et. 

Studienævnet har forståelse for de skitserede problematikker og behovet 

for ændring, men der var enighed om at vente med en ændring til den 

større evalueringsproces af BA 2019- studieordningerne, som er aftalt 

det kommende år. Dermed afvises ændringsforslaget og ansøgningen om 

semesterdispensation.     

 

7. Forslag om ændring af prøveform i Kultur 3: Litteratur, historie og 

kultur på Engelsk 

Underviserne på Kultur 3: Litteratur, historie og kultur på Engelsk har 

sendt et ændringsforslag til prøveformen i Litteratur, historie og kultur 

på Engelsk. Der ønskes en ændring af prøveformen, så der indgår aktiv 

undervisningsdeltagelse, som forudsætningskrav for den mundtlige 

eksamen.  

Studieleder Kirsten Kragh har forud for mødet sendt følgende 

kommentarer til behandling under dette punkt: 

Hvad angår opdeling af udprøvning på kulturmodulet, vil vi møde 

følgende udfordringer, som jeg har svært ved at se kan imødegås af 

udspillet: 

• Den foreslåede prøveform er væsentligt dyrere end den eksisterende, 

min. 60 minutter pr. studerende. 

• Kombinationen af fri mundtlig prøve og aktiv deltagelse som 

forudsætning findes ikke i vores eksamenskatalog. 

• Der vil skulle udarbejdes en alternativ prøveform til syge-omprøve, 

hvilket også uundgåeligt vil fordyre eksamensformen, både i VIP og 

TAP-ressourcer. 



 

 

SIDE 5 AF 6 • Opdelingen modarbejder intentionen om samarbejde mellem 

kultur/historie og litteratur, som er et af fundamenterne i 

studieordningerne. 

 

Studienævnet har forståelse for de skitseret problematikker og behovet 

for ændring, men der var enighed om, at vente med en ændring til den 

større evalueringsproces af BA 2019- studieordningerne, som er aftalt 

det kommende år. Dog er nævnet indstillet på, at sende den som en 

semesterdispensation i E21. Den alternative prøveform ved ikke-

godkendt aktiv deltagelse består i at hele fagets pensum indgår i 

eksamen, og ikke kun den litterære del. 

 

8. Instituttets handleplan 

Studienævnet foreslår, at der konsekvensrettes high school til gymnasie. 

 

9. Undervisningsevaluering F21 

Denne gang afprøver vi en ny procedure for behandling af evaluering. I 

stedet for en samlet rapport fra studienævnsformanden og studielederen, 

sendes uddannelsesledernes rapporter til orientering hos studienævnet og 

på baggrund af studienævnets tilbagemeldinger, skriver 

studienævnsformanden og studielederen en rapport med de vigtigste 

punkter. 

Denne gang er fokus på punkterne: 

Evaluering af undervisning med flere forløb 

Den lave svar procent 

Onlineundervisning 

BA-projekter  

 

10. Eksamen for studerende på gl. studieordninger 

Punktet udskydes til næste møde 

11. Procedure for Tværfagligt valgfag 

Der ønskes en drøftelse af, om studienævnet fortsat skal ind over 

udvælgelsen af udbuddet af de Tværfaglige valgfag eller om opgaven 

flyttes til enten studieleder eller uddannelsesleder(e).  

Studienævnet var enige om, at opgaven fortsat skal ligge hos 

studienævnet.  

12. Møderækken for E21 

Efterårets møderække er planlagt til følgende datoer 15/9, 13/10, 17/11, 

15/12 og 19/1. Da både flere af nævnets medlemmer er optaget af 

undervisning i tidsrummet 13.15-15.00, er mødetiden ændret til 9.15-

11.00. Dog er mødet i januar 13.15-15.00. 

 

13. Prodekan for uddannelse Eva Silberschmidt Viala 



 

 

SIDE 6 AF 6 Eva Silberschmidt Viala inviteres til at deltage i næste studienævnsmøde 

den 15. september 2021.   

14. Evt. 

Der var et spørgsmål til det tidligere nedsatte pensumudvalgs arbejde. 

Johan Pedersen meddelte, at der er indkaldt til første møde i udvalget 

den 1. september 2021.  
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